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Zaterdag 23 september is het weer burendag! 

Dat vieren we ook in Cronestein 

speeltuin Meloenstraat 

16.00 – 17.30 uur 
 

Kom gezellig koffie drinken met de buren en neem iets lekkers mee. 

Verras ons met een eigen baksel of je favoriete snack.  

Iets uit de winkel mag natuurlijk ook! 

De wijkvereniging zorgt voor koffie, thee en limonade,  

een drankje én fruit! 

 

Voor de kinderen is er een springkussen.  

En wie dat wil kan geschminkt worden. 

Fit For Free zorgt voor een gratis work out. 

 

 

Iedere wijkbewoner is welkom! 



 
 

Beste wijkbewoner, 
De zomer is bijna op zijn einde. Er is heel veel gebeurd 

in de wijk deze zomer. Dat is allemaal te lezen in deze 

wijkkrant, voor en door de wijkbewoners van 

Cronestein.  

 

We hebben er een heuse tuin en ontmoetingsplek bij. 

Op 1 juli was de officiële opening van de Schanstuin. De 

tuin was nog leeg en grijs. Op 26 augustus tijdens het 

buurtfeest stond hij helemaal in bloei. Kijk verderop 

maar in deze wijkkrant. We maken ons nu wel zorgen 

over de gebrekkige waterafvoer. De tuin is helemaal 

ondergelopen. Daar zijn we nu druk mee aan de slag! 

 

Verder hebben we nieuwe bestuursleden voor de 

wijkvereniging Cronestein. Verderop in de wijkkrant 

stellen zij zich voor. Het bestuur is nu bijna compleet. 

We missen alleen nog een secretaris. Wie voelt zich 

betrokken bij de wijk, heeft enkele uren per maand 

over en schuift aan? Laat het ons weten! 
 

Edwin, Jos, Leonard, Paul, Petra en Yvonne  
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MUS (haiku PG) 

 

in de druivenstraat 

kwetterende bevolking 

huismussen tjilpen 

 

(voor het eerst sinds ik woon aan de 

Lammenschansweg hebben we dagelijks een troepje 

mussen in de achtertuin!) 

Gezocht redactielid wijkkrant 

 

Voor de redactie van de wijkkrant 

zoeken we nog iemand die de 

wijkkrant op kan maken. Iemand 

met creativiteit en gevoel voor 

communicatie, die drie keer in het jaar teksten en 

foto’s kan bundelen tot een wijkkrant. Wie ziet het als 

een uitdaging om de wijkkrant nog iets mooier te 

maken?  

Aanmelden of meer informatie, kan per mail via  

cronestein@gmail.com. 

 

Terugblik op de jaarvergadering 

 

Op 15 mei vond de jaarvergadering van wijkvereniging 

Cronestein plaats. Dit maal waren we te gast bij 

restaurant Vet Gezond aan het Omegaplantsoen, in het 

nieuwe gedeelte van de wijk. 

We hebben afscheid genomen van 3 bestuursleden. 

Marije Hoogland, Marien de Vries en Bas Castelein zijn 

hartelijk bedankt voor hun werk als respectievelijk 

penningmeester, secretaris en algemeen bestuurslid. 

Maar liefst 4 nieuwe bestuursleden meldden zich 

tijdens de vergadering: Jos van der Kolk, Edwin van 

Ginkel en Paul Groenendaal als algemeen bestuurslid; 

Leonard van Avesaath als penningmeester (vanaf 

februari 2018). Hiermee is het bestuur bijna compleet. 

We missen nog een secretaris! 

 

Ons kersvers bestuurslid Paul heeft die avond de 

plannen voor de Schanstuin gepresenteerd. Ook de 

pers had hiervoor belangstelling. Voor het eerst van 

ons bestaan hadden we het Leids Dagblad op bezoek.  

Wijkambassadeur Alfons Ramb van EnergiekLeiden 

kwam langs om ons te vertellen over de mogelijkheden 

om energie te besparen. Zo kun je energiewinnen met 

je eigen zonnepanelen op het dak van een ander in de 

stad. Dit kan via Zon Op Leiden, de eerste Leidse zonne-

energiecoöperatie. Meer informatie vind je op 

www.energiekleiden.nl. Verder vind je nog heel veel 

tips over duurzaam wonen en leven in Leiden op 

www.gagoed.nl.  

 

Na afloop van de vergadering ging de bijeenkomst 

naadloos over in een wijkborrel in de enige echte 

horecagelegenheid in onze wijk. 
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Nieuwe bestuursleden, even voorstellen: 
 

Mijn naam is Leonard van Avesaath, getrouwd, vader 

van een dochter en van een hond. Ik woon sinds 2012 

aan de Tomatenstraat in Leiden. In het dagelijks leven 

werk ik als financieel manager van een zorginstelling. 

In mijn vrije tijd ben ik graag op een bootje of op een 

fiets te vinden. Aan hardlopen heb ik een broertje 

dood.  

 

Ik vind het leuk om 

op deze manier iets 

voor de buurt te 

doen. Gezien mijn 

beroep was de 

functie van penning-

meester ook een 

logische. 

 

Ik hoop jullie allemaal de komende jaren met enige 

regelmaat te begroten op een van de activiteiten van 

de wijkvereniging. Daar doen we het (onder andere) 

allemaal voor! 

 

Mijn naam is Edwin van Ginkel en ik woon sinds 1995 

aan de Vrijheidslaan. In 1994 ben ik penningmeester 

geworden van de Bewonersbelangen-vereniging De 

Vlietkaap.  

 

Dit waren  toen de 

nieuwbouwwoningen aan de 

Hans Flustraat, Harmen 

Doumastraat, Chris de 

Jongstraat en de Vrijheidslaan.  

Dat is de taartpunt tussen het 

spoor, de Trekvliet en de 

Vrijheidslaan.  

 

 

Als bewonersbelangenvereniging  hebben wij al  jaren 

een goed contact met onze wijkvereniging Cronestein. 

Door gezamenlijke belangen, zoals bijvoorbeeld de 

ontwikkelingen rond de Sanderslocatie aan de 

Zoeterwoudse weg, had ik al regelmatig contact met de 

wijkvereniging.  

 

Ik bezoek  al vele jaren de jaarvergaderingen en heb in 

het voorjaar de beslissing genomen om dit contact 

verder te optimaliseren en heb aangeboden om toe te 

treden als algemeen bestuurslid van de wijkvereniging 

Cronestein.  

Ik ga proberen uw belangen met betrekking tot onze 

woon-, leef- en werkomgeving zo goed mogelijk te 

behartigen. Dus mocht u vragen, wensen of ideeën 

hebben, dan hoor ik die graag van u. 

 

Ik ben Jos van der Kolk en woon sinds 13 jaar met mijn 

vrouw en zoon in de Druivenstraat 51. Geboren in 

Zoeterwoude dorp. De geschiedenis van dit gebied is 

altijd mijn passie gebleven. 

 

Als algemeen bestuurslid wil ik mij inzetten voor onze 

wijk. Met het drukker worden van het verkeer en de 

woningbouwplannen in het verschiet vind ik het 

belangrijk om een vinger aan de pols te houden bij de 

leefbaarheid van de wijk. Onze unieke locatie aan de 

gracht van Corbulo verdient niet minder. 

 

Daar ben ik dan. 

Nog één keer in 

een buurtbestuur. 

Leuk. In mijn 

tachtigste levens-

jaar. In de zeven-

de buurt waar ik 

gewoond heb en 

nu wil blijven 

wonen. Het is hier 

prettig aan de 

rand van de stad. 

Vaak kwam ik al mee bibberen in de kerststal in de 

monding van de Tomatenstraat. Een ideetje, eind 2016, 

met buurman Erwin, om van de puinzooi van Avery een 

parkje te maken leidde tot de Schanstuin en als 

voorzitter, directeur, generaal van de tuinclub was het 

logisch voor de voortgang om in het bestuur te gaan 

zitten. Omdat de tuin van tijdelijk naar definitief moet 

groeien, is er genoeg werk aan de winkel. Ik heb een 

leven met veel club- en buurthuiservaring achter me. 

Mijn politieke club is de PvdA (vroeger erg bekend). Tot 

ziens op burendag.  

Paul Groenendaal 
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Doel van de Schanstuin 

 

Bewoners van een Leids buurtje zonder sociale 

voorzieningen, eisen een duurzame en sociale 

buurtontmoetingsplek. Een soort BOP-buiten. Een tuin. 

Is dat zo gek als dat buurtje ook nog deel uitmaakt van 

een driehoekig stadsdeel, middendoor gesneden door 

de Lammenschansweg, dat zich ontwikkelt tot het 

Manhattan van Leiden?  

 

Nee dat is niet gek. Pas op je zaak, voor je het weet 

walsen projectontwikkelaars, gemeente en 

fantasieloze architecten u weg. Verzet u tegen 

ontwikkelingen waarin u niet participeert, wij gingen u 

voor. De Schanstuin is een verworvenheid, in een 

voorbeeldig participatieproces tot stand gekomen, 

waarin de pret en de vrijheid van toekomstige 

gebruikers voorop stond. Klein begonnen, maar nu een 

project van de buurt. 

 

Niet alleen is het eerste doel bereikt, het opknappen 

van een stuk Lammenschansweg, ook dat het na twee 

maanden lijkt te slagen hier een actieve 

ontmoetingsplek te maken voor inmiddels zo’n veertig 

mensen is heel waardevol! Bewoners van de 

Cronesteinflat en de nieuwe flats doen mee. Verbinden 

is een hoofddoel van de Schanstuin. Bovendien brengt 

het rust en ontspanning. En het biedt kansen voor het 

experiment met bemesting, grondveredeling, een 

tunnelkas, een dôme, een waterkunstwerk… Ons 

lustoord bouwen is een fantastisch doel, toch? 

Paul Groenendaal 

 

Van vlakte tot Schanstuin 

 

De mannen van aannemer Sloos legden de tuin aan  

 

Drie tuinmannen met drie meubelmakers van zorgboerderij 

Cronestein     

 

 

De Cronesteinmannen timmerden het bord aan de weg 

 

Op 1 juli 2017 konden we starten in de tuin. Wethouder 

Laudy plantte met Francien de eerste struik. Deze 

kreeg het moeilijk door de droogte, maar hij heeft het 

overleefd! 

 

 

Wethouder Laudy aan het werk 
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Een spetterend buurtfeest op 26 augustus bekroonde 

twee maanden keihard werken met dans, eten, zang en 

gezelligheid. Er kwamen een paar honderd 

buurtbewoners op af. 

 

Lamp Wouda presenteerde een model van zijn levensgrote 

waterwerk dat achterin de tuin gaat verrijzen 

 

Het is voorbij! Een grandioos buurtfeest op de 

Schanstuin. De tuin ligt nu te wachten op oogsten, 

winterklaarmaken, bollen zetten en een bomenplan, 

maken en uitvoeren. 

Wat bleef er hangen van het feest? Een serie fijne 

herinneringen, gevoel van ‘voor herhaling vatbaar’, het 

was een heerlijk moment van grote saamhorigheid, 

nooit geziene bewoners die lekker kwamen eten van 

wat kok Aad gemaakt had. Ook bewoners van de 

nieuwe flats lieten zich zien. Oud en nieuw samen, zo 

moet het groeien in dit nieuwe grote stadsdeel, zo 

vertelde tuinvoorzitter Paul. Er kwamen zeker 200 

bezoekers! Men genoot ook van de Leidse dichter Leo 

van Zanen die met succes optrad en de lieve Helga 

Kruse met haar vrolijke hoedje zong met het volk een 

lied van Drs P. Er liep iets mis in het programma. Dat 

kwam omdat er gekozen was voor ‘organische groei’ 

i.p.v. een strak tijdschema. Daardoor ging het dansen 

o.l.v. Dos Bailadores wat lang door en moest Fit for 

Free voor ze optraden al vertrekken. En dat terwijl ze 

in de opbouw zo’n grote rol speelden. Sorry, Vincent 

Ouwerkerk, de tuingroep schaamt zich diep. De 

klezmermuzikanten zorgden voor een zorgeloze sfeer. 

Tot ver in het donker brandde er nog een vrolijk 

vuurtje. Van Zanen maakte een speciaal sonnet voor de 

tuin (zie kader). De eigen buurtdichter had weer een 

mooie haiku: 

 

Schanstuin volle zon 

werd watervlakte en wij 

werden watermensen  

 

Schanstuin 
 

Wie uit het zuiden, uit het polderland 

de stad in rijdt ziet, na een dertien lagen 

hoog flatgebouw, het silhouet opdagen 

van Leidens centrum, waar het bruist en brandt 

van horeca, toerisme, middenstand. 

Wat men ook zoeken mag, men zal hier slagen. 

En heeft men niets te bieden of te vragen 

zelfs dan is Leiden in-interessant. 

 

De enkeling die weinig wordt bekoord 

door dit geweld van geuren en geluiden 

kan nog terecht in een beschaafder soort 

omgeving, tussen plantengroen en kruiden- 

locaties, waartoe ook de SCHANSTUIN hoort, 

hier, waar men Leiden in rijdt uit het zuiden. 

 

Leo van Zanen 

 

(speciaal voor ons geschreven sonnet) 
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Noemen en bedanken  
Heel veel mensen mogen gerust in het zonnetje gezet 

worden voor hun inzet voor de Schanstuin en het 

buurtfeest. Paul natuurlijk, buurtdichter en voorman 

van de Schanstuin. Hij weet iedereen te inspireren, ook 

bedrijven en ambtenaren, en krijgt zo heel veel voor 

elkaar. Wik, die onvermoeibaar in de tuin werkt, de 

administratie  bijhoudt en alles communiceert. Erwin, 

eerste bedenker, en Hennie die samen heel vaak en 

heel hard in de tuin werken. Francien die het tuinplan 

heeft getekend. Helga die rust en besluitvorming in de 

werkgroep brengt. Tom die nog voor tien jaar 

projecten in zijn hoofd heeft. Cora die altijd aan het 

wieden is. Rob die alle nuttige klussen oppakt. Petra die 

de financiën in de gaten houdt. Aad en Daan die voor 

het heerlijke eten hebben gezorgd. Marten, de ecoman 

van de dôme. Roel, de bouwer van koepelkas. Lamp die 

een waterkunstwerk gaat bouwen met stromend 

water en feeëriek verlicht. 

 

Waar of niet waar?       

In de vorige krant meldden we dat de fruitbuurt is 

gebouwd op oorlogspuin van Rotterdam en vroegen 

ons af of dat waar is. Een buurtbewoner meldde 

anders. Hieronder zijn lezing:  

 

Hierbij wil ik u meedelen dat de huizen Druivenstraat – 

Kersenstraat gebouwd zijn op stiepen, te weten 

afgekeurde rioolbuizen van firma Wernink. Deze 

buizen zijn rechtop geplaatst op draagkrachtige grond, 

ongeveer 4,5 meter diep. De buizen zijn volgestort met 

een mengsel van puin, zand, afgekeurd cement 

genaamd Romeinse stampbeton. De puin kwam overal 

vandaan, ook uit Leiden, zoals Haverzaklaan, 

Steenstraat, Spoortje, Transvaalbuurt. 

De vraag waarom men niet heide kwam omdat hout in 

1948 schaars en dus duur was. Men ziet nu nog de 

zuinigheid met materiaal aangezien men in de schuren 

misbaksels verwerkte. 

 

Wat betreft de gedenksteen [in de Druivenstraat, 

eerste straat van de buurt], deze bevindt zich tussen 

nummer 45 – 47. De datum is 1948.  

 

Hopend u hiermee van dienst te zijn.  

J. Dreef, Druivenstraat 45  

Bedrijvigheid in de wijk: de bierbrouwers 
 

Enige tijd  geleden liep ik door onze wijk op zoek naar 

inspiratie voor een volgende "bedrijvigheid in de wijk". 

Aangekomen op de Citrusweg viel het pand vol grote 

glimmende ketels gelijk op. De deur stond open en de 

twee aanwezige mannen vertelden dat zij in die ketels 

bier maken en nog niet zo lang geleden met hun bedrijf 

gestart waren. 

Zo raakten we aan de praat, Ramon Bril, microbioloog 

en Hylke Brouwer, historicus en ik. Ramon is de 

oprichter van de brouwerij. Ramon en Hylke kennen 

elkaar van studentenvereniging Catena en gezamen-

lijke vakanties en wilden allebei een bedrijf starten. 

Ramon ontwikkelt en maakt het bier en Hylke doet de 

marketing, bezoekt de klanten en verzorgt de 

publiciteit van het bedrijf. 

 

Ramon vertelt dat hij 

na een vakantie in 

Frankrijk wijn begon 

te maken van allerlei 

vruchten. Later werd 

die belangstelling 

voor wijn er een voor 

het maken van bier en 

weer later kwamen 

daar de padden-

stoelen bij. 

Afgestudeerd 

microbioloog Ramon 

werd destijds ge-

vraagd een laborato-

rium op te zetten en 

kwam daar in contact met bierbrouwers. En zo 

ontstond uiteindelijk Oroboros, het eerste circulogisch 

gebrouwen bier ter wereld. Het bier waarvan de 

graanresten verwerkt worden tot een voedingsbodem 

voor het kweken van hoogwaardige, eiwitrijke 

paddenstoelen. "In ons laboratorium onderzochten we 

of het mogelijk was om eetbare paddenstoelen te laten 

groeien op de graanresten die overblijven na het 

bierbrouwproces. Dat idee is al honderden jaren oud, 

maar tot nu toe was het nog nooit gelukt omdat je heel 

steriel moet werken. Ons lukte het wel want tijdens 

mijn studie had ik juist geleerd om heel steriel en netjes 

te werken". 
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Oroboros is genoemd 

naar de hagedis die 

zichzelf in de staart 

bijt, van de oude 

Egyptenaren via Plato 

en de Middeleeuwen 

en nu nog steeds, het 

symbool van eenheid 

in het leven. 

Oroboros wijst ons op de circulaire natuur van alles om 

ons heen, in de natuur wordt niets verspild. Voor de 

brouwerij betekent dit dat de grondstoffen helemaal 

gebruikt worden. Immers, de resten van het graan zijn 

de voedingsbodem voor de paddenstoelen. 

 

Ramon brouwt dus het bier en werkt aan de 

totstandkoming van de nieuwe producten. Hylke trekt 

erop uit en onderhoudt de contacten, doet de sales en 

communicatie. Hij vertelt dat meer bieren in 

ontwikkeling zijn en dat de paddenstoelen 

waarschijnlijk in december in de verkoop komen. Er is 

nu één bier op de markt - de wijkbewoners hebben dat 

kunnen proeven op het feest van de Schanstuin - het 

tweede bier is in een ver stadium van ontwikkeling. 

Daarna kunnen we uitkijken naar de derde smaak. Drie 

bieren en de paddenstoelen, dat is op dit moment de 

horizon van het jonge bedrijf vertelt Hylke. En om 

potentiële geldschieters en klanten te interesseren is 

er een website: oroboros.nl   

Op mijn vraag of de brouwerij ook open is voor 

bezoekers en proevers antwoordt Hylke dat dit in de 

toekomst waarschijnlijk mogelijk zal zijn. Dat lezen we 

tegen die tijd vast in het wijkkrantje. En, zegt Hylke, als 

je het bier wilt proeven kun je in Leiden terecht bij Aan 

de Rijn, Meneer Jansen en De la Sol. Proost dan maar! 

 

Petra van de Ven 

 

Langs de Vliet  

 

In de vorige wijkkrant 

vroeg ik u waar dit huis 

heeft gestaan.  

Dit huis is het Kasteel 

Cronesteyn, het kasteel waar onze wijk naar vernoemd 

is. Het landgoed Cronensteyn waar het kasteel werd 

opgebouwd uit een boerderij, stamt uit de periode 

rond 1300.  

Alfred Dernison heeft op mijn vraag of iemand dit huis 

kon plaatsen, het huis herkend en zelfs de tekenaar R. 

Rogham (1646/47).  

 

De naam ontleent het landgoed aan Elisabeth van 

Cronenburgh, afkomstig uit de Cronenburgh in Loenen 

aan de Vecht. Pas in 1510 werd in documenten de 

naam Cronesteyn voor het eerst vermeld. 

Het landgoed is tijdens de het beleg van Leiden 

verwoest en weer 

van de grond af 

opgebouwd totdat 

het uiteindelijk in 

1787 is gesloopt. 

Wat nog rest is de 

kasteelgracht, die 

tot op heden in 

stand is gebleven.  

In latere edities van de wijkkrant volgt meer informatie 

over slot Cronensteyn en haar unieke locatie aan de 

gracht van Corbulo. 
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Wilt u de restanten van het kasteel zelf eens bekijken? 

Bij voldoende animo wil de wijkvereniging een bezichti-

ging organiseren. Geef u via de email van de wijkkrant 

op. 

In de volgende wijkkrant meer over het initiatief van 

Sjaak van de Geijn om de exacte plek waar de 

Spanjaarden zich verschansten tijdens het beleg van 

Leiden, de Schans Lammen is tot op heden niet bekend, 

te lokaliseren. 

 

Jos van der Kolk  

31 oktober Halloween in Cronestein 

 

Vorig jaar vierden we voor het eerst Halloween in de 

hele wijk en niet alleen in de Meloenstraat. Dat was 

een groot succes. Doen er dit jaar nog meer huizen en 

kinderen mee? 

Trek je engste kleren, zet een masker op en loop een 

rondje door de wijk als je durft! 

Lijkt het u leuk om mee te doen en de kinderen te laten 

griezelen, versier dan uw huis en/of zet een kaarsje in 

het raamkozijn zodat de kinderen weten dat ze kunnen 

aanbellen voor de ‘trick or treat’. 

 

Bloembakkenblamage 

Het was zo’n mooi idee. De gemeente zou voor  

bloembakken aan lantaarnpalen zorgen. En de wijk-

bewoners zouden ze verzorgen. Veel wijkbewoners 

hadden zich hiervoor opgegeven bij het bestuur.  

Maar dat was toch niet zo eenvoudig. De communicatie 

met de gemeente liep al erg moeizaam en toen bleek 

dat een extern bureau eerst moest onderzoeken hoe 

het zit met de belastbaarheid van de lantaarnpalen, of  

onderhoud nog mogelijk is en of er voldoende lichtval 

zou zijn wanneer de bloembakken hangen. Tja. Het 

onderzoek is nog niet afgerond, het bloembakken-

seizoen wel bijna, dus het wordt volgend voorjaar.  

We hebben onze teleurstelling uitgesproken en 

houden u op de hoogte!  

 

Wat betekent de wijkvereniging voor u?  

De wijkvereniging  behartigt belangen van de 

bewoners en ondernemers in de wijk Cronestein 

(driehoek Kanaalweg, spoor en de Vliet). De 

wijkvereniging overlegt regelmatig met de gemeente 

over de kwaliteit van de openbare ruimte en het 

oplossen van knelpunten in de wijk.  

Bewoners die zelf een activiteit organiseren gericht op 

het stimuleren van het contact in de straat, komen in 

aanmerking voor een tegemoetkoming van € 50,00. 

Stuur ons een mail en we nemen contact op over de 

mogelijkheden. 

Interesse in het plaatsen van een advertentie in onze 

wijkkrant? Neem contact met ons op. 

 

Bestuur van de wijkvereniging 

Voorzitter:  

Yvonne Jansen, Tomatenstraat 33,  

06-21294916 

Secretaris: 

Vacature 

Penningmeester tot februari 2018: 

Petra van de Ven, Vrijheidslaan 66,  

06-49354701 

Penningmeester vanaf februari 2018 

Leonard van Avesaath, Tomatenstraat 47 

06-82508360 

Algemeen bestuursleden: 

Edwin van Ginkel, Vrijheidslaan 25 

06-44220915 

Paul Groenendaal, Lammenschansweg 275 

06-23537749  

Janny Hedeman, Zoeterwoudseweg 118 

Jos van der Kolk, Druivenstraat 51 

06-22606808 

e-mailadres: cronestein@gmail.com 

 

Contact gemeente Leiden 

Meld klachten over de woonomgeving (o.a. zwerfvuil, 

overlast): per telefoon 14071 (8.30 – 17.00)  of via 

www.leiden.nl/snel-naar/een-melding-doorgeven. 


